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I, Robot!
‘I, Robot’ is een Amerikaanse sciencefictionfilm met Will Smith in de hoofdrol uit 2004. 
Het is het jaar 2035. Robots zijn er in veel huishoudens om het leven gemakkelijker te maken. 
Op het moment dat deze kaskraker in de bioscopen verscheen, leek het een technologische 
utopie. We schrijven nu 2018 en warempel de tijd haalt ons in. Afgelopen juni hadden we op 
ons ‘Kennis & Kunde Event’ voor onze professionals een spreker die ons meenam in de wereld 
van reeds bestaande servicerobots, die worden ingezet als receptiemedewerkers. Deze lijken 
erg veel op de robots uit de film, alleen kleiner, omdat ze dan minder bedreigend overkomen 
voor de mens. 

De robots in de film zijn gebouwd volgens het principe van de drie oorspronkelijk 
wetten van de robotica:

1. Een robot mag een mens geen letsel toebrengen of door niet te handelen toestaan  
dat een mens letsel oploopt. 

2. Een robot moet de bevelen uitvoeren die hem door mensen gegeven worden,  
behalve als die opdrachten in strijd zijn met de eerste wet. 

3. Een robot moet zijn eigen bestaan beschermen, voor zover die bescherming niet in  
strijd is met de eerste of tweede wet. 

In de film gaat het natuurlijk gigantisch mis, anders zou Will Smith niets te doen hebben. 
Wilt u weten hoe het afloopt, dan adviseer ik u de film te kijken. Het is zeker de moeite waard.

Robotica is in ontwikkeling. We staan eigenlijk pas aan de vooravond van de technische 
mogelijkheden. Naast fysieke robots zijn er ook software robots. Fagro volgt de ontwikkelingen 
in de software robots, ook wel Robotic Processing Automation (RPA) genoemd, op de voet. 
We willen dat onze professionals voorop lopen, omdat we kansen zien voor nieuwe dienst-
verlening. We hebben inmiddels één RPA opdracht succesvol afgerond en drie RPA opdrachten 
lopen nu. Hierbij ontginnen we samen met onze opdrachtgevers de mogelijkheden voor RPA 
binnen hun organisaties en helpen we met implementeren en programmeren. Het enthou-
siasme is groot. Met het opzetten van de FinTech opleiding samen met Zuyd Hogeschool 
anticiperen we op deze ontwikkelingen. Inmiddels zijn er veertien Fagro professionals gestart 
met deze nieuwe deeltijdopleiding, die 4 maanden duurt. In december is de diploma-
uitreiking. 

Wat mij persoonlijk gerust stelt, is dat al deze initiatieven bij Fagro worden opgepakt door 
echte mensen. Oftewel: robots zijn zeker welkom, maar gelukkig maken mensen nu nog 
steeds het verschil. Wat is er boeiender dan het menselijk brein? Maar goed, zoals in het begin 
van dit voorwoord gesteld: de techniek haalt de mens wel eens in. Ik sluit dan ook niet uit dat 
u in de toekomst een fysieke robot als controller in uw team heeft. En dan maar hopen dat 
deze zich houdt aan de drie wetten van Robotica.

Ik wens u veel leesplezier!

Luc Brouwers

Voorwoord
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DNV GL

Na vele fusies en overnames is DNV GL actief bezig om de vele rechtspersonen 
binnen de wereldwijde organisatie samen te voegen en de processen te vertalen 
naar één accountingsysteem, te weten Oracle. Een majeure operatie die veel tijd 
in beslag neemt, omdat het bedrijf uit meer dan vierhonderd rechtspersonen 
met eigen automatiseringssystemen bestond. In Europa bevindt dit proces zich 
in een afrondende fase. In Spanje worden namelijk de laatste fusies voorbereid 
en Oracle wordt geïmplementeerd. Volgens Xander van der Meijden, regionaal 
directeur GSS Finance West, Zuid en Oost Europa, een uitdagende klus voor 
een professional met kennis van Oracle. Dankzij het lef van Fagro liep het 
toch even anders.

Ontwikkelen met lef
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juiste competenties en een goede beheer-
sing van de talen, waaronder Spaans en 
Engels. Waarom een dure zware kracht 
inzetten, als je iemand kunt plaatsen die 
de operationele taken snel en goed kan 
oppakken, eager is en met een frisse kijk 
op zaken aan de slag kan?” Xander van der 
Meijden vindt deze benadering getuigen 
van lef. Na de kennismaking was hij 
enthousiast: “Voor mij betekende de keuze 
voor Marjolein dat ik de organisatie rondom 
het proces moest herinrichten. Bovendien 
wilde ik niet dat Marjolein alleen AP en AR 
deed, maar van alles een beetje. Door de 
taken binnen het team anders te verdelen, 
ontstond de mogelijkheid om de basic flow 
bij Marjolein neer te leggen. Vanaf het begin 
wekt zij de indruk de klus aan te kunnen en 
ze maakt het ook echt waar. Ze durft te 
vragen, pakt snel zaken op.” Met een 
glimlach voegt Xander toe:  “Ze maakt het 
leven van anderen echt gemakkelijker.”

Cultuurverschillen
Marjolein Dilven voelt zich thuis bij DNV GL. 
“Het is allemaal heel vlot gegaan. Natuurlijk 
is het een stapsgewijs proces. Mijn werk voor 
de Spaanse rechtspersonen bestond in 
eerste aanleg uit het inbrengen van de 
facturen in het systeem en de migratie naar 
Oracle. Dat stuk is al overgebracht naar 
Polen.” Per 1 november 2018 is de juridische 
fusie in Spanje een feit en vindt de verdere 
overdracht van administratieve taken naar 
Polen plaats. Door werkzaamheden binnen 

Inhuur
“De medewerker die in Spanje feitelijk belast 
was met de implementatie van Oracle stond 
voor zijn pensioen”, aldus Xander van der 
Meijden. “Het was eigenlijk onverantwoord 
om hem nog te belasten met de volledige 
verantwoordelijkheid voor de migratie. 
Dankzij vervroegde uittreding van de 
medewerker ontstond ruimte voor het 
inhuren van een interim professional. 
Iets wat we vanwege de vermeende hoge 
kosten zoveel mogelijk vermeden.” Daar 
waar Xander op zoek was naar iemand met 
Oracle-kennis om het proces te begeleiden 
en de overdracht van diverse administratieve 
processen naar Polen te vervolmaken, kwam 
Fagro met een voorstel om Marjolein Dilven 
op deze post te plaatsen. Marjolein was net 
afgestudeerd en nam vooral internationale 
ervaring mee. Van Oracle had ze niet veel 
kennis.

Taken verdelen
Volgens business manager Martin Evers van 
Fagro een bewuste keuze: “Juist vanwege de 
vraag durfde ik een startende professional 
voor te dragen. Marjolein combineert als net 
afgestudeerde high potential vakkennis, de 

“Door taken binnen het team 
anders te verdelen, ontstaat de 

mogelijkheid om een starter aan 
het team toe te voegen.”

Foto v.l.n.r. Marjolein Dilven, Martin 
Evers en Xander van der Meijden
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Over DNV GL 
DNV GL is een van ’s werelds grootste certificeringsorganisaties, vooral bekend als 
classificatiemaatschappij voor schepen en offshore-installaties. Het bedrijf speelt een 
toonaangevende rol als technisch adviseur voor de olie- en gassector en als inhoudelijk 
expert voor bedrijven in de energiewaardeketen. DNV GL is ontstaan uit een fusie van 
onder andere Det Norske Veritas, Gemanischer Lloyd en het vroegere Nederlandse 
KEMA. De onderneming is in honderd landen actief en er werken wereldwijd ruim 
12.500 medewerkers. De onderneming wil bijdragen aan een veilige en duurzame 
toekomst door het beschermen van leven, eigendommen en het milieu. 

het team te splitsen, ontstaat er ruimte voor 
andere taken. Zo heeft Marjolein de 
achterstanden in het interne facturerings-
proces weggewerkt. Een operatie die ook 
andere landen in Europa raakt. De wijze 
waarop het aantal vakantiedagen in 
Frankrijk wordt bijgehouden, is door 
Marjolein tegen het licht gehouden. “Het 
is interessant om te zien hoe de manier van 
werken wordt beïnvloed door cultuurver-
schillen. Het vergt veel om de cultuur te 
begrijpen en van daaruit aan verdere 
procesoptimalisatie te werken. Lokale 
wensen en behoeften verschillen veelal ook 
door andere regelgeving en eisen aan 
rapportages. Daar moet je rekening mee 
houden.”

Leerzaam

Xander van der Meijden heeft de samenwer-
king met Marjolein verlengd tot 1 januari 
2019. “Onze organisatie blijft in beweging. 
Er zijn nog genoeg werkzaamheden die 
opgepakt moeten worden tijdens dit proces. 
Veel hangt ook af van de snelheid waarmee 
ons shared service centrum in Polen taken 
kan overnemen.” Marjolein is blij met de kans 
die ze gekregen heeft: “De mensen en het 
werk spreken me erg aan. In elk land liggen 
de accenten anders. Dat maakt deze job erg 
leerzaam. Een ontwikkelingskans die ik elke 
starter toewens.” 

“In elk land liggen de accenten anders. 
Dat maakt deze job erg leerzaam.”
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Finance & Technologie: een geslaagd huwelijk

Tegenwoordig wordt het werkveld van finance steeds meer ‘bezaaid’ met 
technologie. Fagro anticipeert hierop door financials op te leiden op het gebied 
van FinTech. FinTech is een verzamelnaam voor de toenemende samensmelting 
van finance en technologie. Lees meer over waarom FinTech de toekomst is van 
finance en hoe de financials van Fagro zich daarin ontwikkelen en wat zij voor 
u kunnen betekenen.

Financials Fagro 
worden klaargestoomd 
voor de toekomst! 
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De toekomst van finance
Naast mensen vormen bedrijfsprocessen het 
hart van uw organisatie. Ze genereren data, 
die vervolgens gebruikt worden om inzicht 
te verkrijgen, ‘in control’ te zijn en om 
beslissingen te nemen. De hoeveelheid data 
is enorm toegenomen de afgelopen jaren. 
Uit onderzoek van de International Data 
Corporation is gebleken dat de hoeveelheid 
data zelfs elke twee jaar verdubbelt. Grote 
hoeveelheden data zijn echter alleen nuttig, 
wanneer deze tijdig en juist worden verwerkt 
en er structuur in wordt aangebracht. 
Procesoptimalisatie maakt dit mogelijk en 
wordt om deze reden steeds belangrijker. 
Het is voor velen onduidelijk hoe procesopti-
malisatie kan worden doorgevoerd. Het 
antwoord is vaak simpel: door automatise-
ring. Automatisering brengt grote voordelen 
met zich mee: de kwaliteit van data en 
informatie stijgt, beslissingen kunnen sneller 
gemaakt worden, het is kostenbesparend, 
er worden minder fouten gemaakt en de 
werknemerstevredenheid stijgt. Kortom, 
procesautomatisering voegt zichtbaar 
waarde toe aan een bedrijf. Vandaar dat er 
een enorme groei is in de vraag naar finan-
cials met kennis van procesoptimalisatie. 

De huidige vraag overstijgt echter 
het aanbod.

De FinTech opleiding
Fagro speelt op deze vraag in door zelf 
financials op te leiden. Samen met Zuyd 
Hogeschool heeft Fagro namelijk een 
FinTech opleidingstraject ontwikkeld. 
De onderdelen van deze opleiding 
omvatten Process Mining, Robotic 
Process Automation (RPA) en Power BI. 

Bij Process Mining reconstrueren de 
consultants het feitelijk uitgevoerde proces 
in een organisatie en toetsen zij in hoeverre 
deze overeenkomt met het procesmodel. 
De processen worden volledig transparant 
gemaakt, waardoor de analyses snel tot 
actionable insights kunnen leiden. 
De onderdelen conformance checking, 
artifical intelligence en data checking 
komen hierbij ook aan bod. De software 
die gebruikt wordt is Celonis, marktleider 
op het gebied van Process Mining. Celonis 
visualiseert bedrijfsprocessen middels 
workflows en dashboards en maakt het 
mogelijk deze processen te optimaliseren. 
RPA focust zich op het bouwen van algo-

ritmes voor repetitieve taken. Het omvat 
het in kaart brengen en beoordelen van 
processen, die vervolgens in de software 
tool UiPath worden uitgewerkt. UiPath 
maakt het mogelijk om robots te bouwen, 
die processen digitaliseren en opereren 
binnen de bestaande IT-infrastructuur. 
Hierdoor kunnen uw hoogopgeleide 
professionals zich focussen op (het oplossen 
en voorkomen van) afwijkingen binnen een 
proces in plaats van het uitvoeren van 
repetitieve handelingen. 

Bij Power BI leren de financials om data te 
importeren uit meerdere bronnen, waaruit 
verschillende dashboards gebouwd kunnen 
worden. Men kijkt hierbij of de procesver-
beteringen zich vertalen in beter inzicht.
Alle drie de onderdelen van de opleiding 
resulteren in optimalisatie van processen. 
De docenten zijn vakspecialisten met een 
schat aan ervaring in het bedrijfsleven, 
waardoor de financials kennismaken met 
de theorie en praktijk. Fagro beoogt met het 
FinTech opleidingsprogramma in de 
groeiende behoefte van procesoptimalisatie 
te kunnen voorzien en daarmee op dit 
gebied koploper te zijn in zijn branche. 
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Rianne Steinbusch, 
deelneemster aan de FinTech opleiding:

“Ik geloof in het huwelijk 
tussen finance en technologie”

“Afgelopen zomer heb ik de master Accountancy afgerond aan 
de universiteit in Tilburg. Naast mijn studie heb ik bij een 
accountantskantoor gewerkt en heb ik de boekhouding gedaan 
bij een opleidingsinstituut. Hierbij heb ik manuele handelingen 
verricht zoals facturen maken, inkoopfacturen verwerken en de 
boekhouding doen. Het viel mij op dat bepaalde handelingen 
makkelijk geautomatiseerd zouden kunnen worden, dat er kansen 
lagen om processen te optimaliseren en de informatieverstrekking 
te verbeteren. Helaas had ik niet de technische kennis en 
middelen om dit te verwezenlijken. Ik besefte me dat ik meer uit 
deze finance functies had kunnen halen als ik wel kennis had 
gehad van technologie. Ik geloof in het huwelijk tussen finance 
en technologie, waarbij de som meer is dan het geheel der delen. 

In de toekomst gaat dit alleen maar een betere match worden. 
Nog voor mijn start bij Fagro had ik me al aangemeld voor de 
FinTech opleiding. Hiermee beoog ik een kick-start aan mijn 
carrière te geven door voorbereid te zijn op de toekomst. 
Bovendien is het erg leuk om deel uit te maken van een groep, 
die zich wil ontwikkelen in de laatste trends op het gebied van 
finance. Omdat het niet alleen een theorieverhaal is maar er ook 
wordt geoefend met praktijkcases, gaat de stof meer leven. 
Daarnaast kunnen de docenten je werkelijk alles vertellen over 
het onderwerp en leer je je collega’s op een leuke manier beter 
kennen. Ik verheug me op 18 december, dan hebben we als 
groep drie diploma’s in ‘the pocket’ en kunnen wij onze 
opgedane kennis in de praktijk gaan toepassen!” 

Fagro hanteert een ‘Proof of Value’ approach in het toepassen van 
FinTech bij bedrijven. Dit houdt in dat eerst besproken wordt wat 
uw wensen en behoeften zijn. Vervolgens worden processen in 
kaart gebracht. Middels Process Mining wordt dan het feitelijk 
proces naast het procesmodel gelegd, waardoor er inzicht ontstaat 
in de afwijkingen. Tevens wordt nagegaan hoe deze afwijkingen 
opgelost kunnen worden. Zodra het werkelijke proces zo goed als 
overeenkomt met het procesmodel wordt gekeken welke 
repetitieve en ‘non-value added’ handelingen middels RPA 
geautomatiseerd kunnen worden. Het resultaat is dat data tijdiger, 
accurater, informatiever en betrouwbaarder zijn geworden. Dit 
wordt gevolgd door de toepassing van Power BI, waarbij wordt 
nagegaan of de procesoptimalisatie in de eerste twee stappen zich 
vertaalt in betere cijfers, oftewel ‘Proof of Value’. Daarnaast 

ontstaan er nieuwe inzichten, omdat meerdere databronnen 
worden gecombineerd. Kortom, door het inzetten van FinTech 
lopen uw processen vlotter door, kan uw personeel zich meer 
focussen op taken die interpretatie nodig hebben, zijn er tijdigere 
en accuratere data en kunnen er betere inzichten worden 
verkregen. Door het zetten van kleine iteratieve stappen waar-
borgt Fagro de voortgang van proces-optimalisatie. Zo wordt 
voorkomen dat de verwachting afwijkt van het geleverde werk. 
Vanaf begin december 2018 zijn onze opgeleide financials klaar 
om uw processen onder de loep te nemen!

Wilt u weten wat FinTech voor uw organisatie kan betekenen? 
Neem dan contact op met Peter Krebbekx (+31 (0)6 2181 7454  
óf p.krebbekx@fagro.nl).

Wat kan FinTech voor u betekenen?
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Ondernemen 
met een missie

MeanderGroep

Foto v.l.n.r. Jennifer Dijkstra, 
Mieke Franssen en Pascalle Vaessen

Directeur met een missie; zo mogen we Mieke Franssen wel noemen. 
Sinds 15 februari is zij directeur Verpleeghuizen van MeanderGroep Zuid-
Limburg. Om een succesvolle introductie van de nieuwe missie en visie kracht 
bij te zetten, koos Mieke ervoor tijdelijke ondersteuning aan te trekken in de 
persoon van Pascalle Vaessen. Zij werkt als interim professional bij Fagro Supply 
Chain. Volgens Mieke Franssen vraagt het toekomstbestendig maken van de 
organisatie een uitgebalanceerde bedrijfsvoering: “We willen lean en mean zijn 
mét voldoende aandacht voor de mensen. Als er zaken beter kunnen, dan 
moeten we dat niet nalaten.”  
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Ondernemen 
met een missie Zorgvraag centraal

Pascalle Vaessen is met de managers en 
medewerkers in de verpleeghuizen in 
gesprek gegaan. “Samen hebben we de 
knelpunten in kaart gebracht. Zo heb ik 
een goed beeld van de situatie gekregen.” 
Voor wat betreft de capaciteitsplanning is er 
vanuit verschillende invalshoeken gekeken: 
vanuit het perspectief van de klanten, de 
medewerkers én de managers. Dat spreekt 
Mieke Franssen aan. “De medewerkers en 
managers voelen zich zo vanuit de inhoud 
ondersteund. Dat helpt ons in de weg naar 
een uniforme wijze van plannen en werken.” 
Volgens Pascalle is het belangrijk dat niet 
alleen de wettelijke regelgeving in het 
systeem is geïntegreerd, maar dat er ook 
gekeken wordt naar de wensen en behoef-
ten van de klant. “De zorgvraag vanuit de 
klant is de primaire insteek voor de planning. 
Dit wordt afgezet tegen de wettelijke 
normen en de huidige manier van sturing. 
Managers hebben dus een nadrukkelijke rol 
gespeeld om draagvlak te creëren. De basis 
voor integratie in het bestaande dashboard 
en verdere automatisering is gelegd.”

Inleven
Ook de analyse van de doorstroom van 
klanten binnen MeanderGroep heeft tot 
nieuwe inzichten geleid. Mieke Franssen: 
“We kijken nu nadrukkelijk naar de achter-
grond van onze klanten als iemand hier 
komt wonen. We willen meer weten van de 
thuissituatie waar de klant vandaan komt. 
Heeft iemand bepaalde interesses, dan 
kunnen we het activiteitenprogramma 
of de woning daarop aanpassen. 

Het is belangrijk dat onze medewerkers zich 
kunnen verplaatsen in de ander. Dat hoort 
ook echt bij onze nieuwe koers.” Pascalle 
Vaessen ziet dat de mensen in de organisatie 
zelf aan de slag gaan met verbeteringen. 
“Het komt voor dat zorgafdelingen en het 
hoofdkantoor met dezelfde werkzaamheden 
bezig zijn, zónder dat ze het van elkaar 
weten. Daar is nu zicht op ontstaan en de 
dubbelingen worden er door de medewerkers 
zelf uit gehaald. Het groeiende bewustzijn 
in de organisatie is pure efficiencywinst. 
De managers en medewerkers komen met 
de ideeën; daar zit de kracht.”

Winst
Volgens Jennifer Dijkstra, business manager 
van Fagro Supply Chain, sluit dit project 
goed aan bij de benadering van Fagro 
Supply Chain. “Iedere zorgorganisatie is 
op zoek naar verbetering van processen 
en de samenwerking met ketenpartners 
en klanten. Dat is niet alleen financieel 
gedreven, maar dat vraagt ook om analyses 
van de klantprocessen. In het bedrijfsleven 
heeft dat al een vlucht genomen. In de zorg is 
op dit gebied ook veel winst te behalen. Daar 
zetten wij met onze ervaring nu op in.” Mieke 
Franssen is enthousiast over de ingeslagen 
weg. “Pascalle heeft het project zeer efficiënt 
uitgevoerd. In een hele korte tijd zijn we erin 
geslaagd om managers en medewerkers in 
de positie te brengen om zelf een bijdrage te 
leveren aan het toekomstbestendig maken 
van onze organisatie. Het hoeft ook niet 
langer te duren dan nodig. Fagro Supply 
Chain heeft in de persoon van Pascalle een 
eerlijke en snelle service geleverd waar we 
op verder kunnen bouwen!"

“Wij missen als zorgorganisatie de expertise 
om bedrijfsprocessen te analyseren. Onze 
mensen zijn gericht op de zorg voor onze 
klanten. Daar ligt hun prioriteit. Een frisse 
blik van buiten kan dan geen kwaad”, aldus 
Mieke Franssen. Zij ziet twee belangrijke 
pijlers als vertrekpunt voor de opdracht die 
Pascalle Vaessen heeft opgepakt bij 
MeanderGroep: de capaciteitsplanning en 
de klantendoorstroom. “Een eenduidige 
capaciteitsplanning kennen we niet. Iedere 
manager doet het op zijn of haar eigen 
manier. We streven na dat iedereen op 
dezelfde wijze gaat werken. Ook de 
doorstroom van klanten hebben we tegen 
het licht gehouden. De efficiëntie is mede 
afhankelijk van de wijze waarop de 
afstemming en samenwerking intern en 
met de ketenpartners is geregeld.” 

Draagvlak
Een interessant project volgens Pascalle 
Vaessen: “Je gaat met de mensen in de 
organisatie aan de slag. Daarin moet je je 
eigen weg zoeken. Dat is uitdagend. Het 
creëren van draagvlak is belangrijk. In het 
begin moet je het vertrouwen van managers 
en medewerkers nog winnen, maar als 
iedereen merkt dat je op zoek bent naar het 
gemeenschappelijke, dan gaat het vanzelf. 
Je staat er niet alleen voor. Iedereen wil 
immers het beste voor de klanten en 
collega’s.” Mieke Franssen voegt daaraan toe: 
“Iedere week heeft Pascalle me op de hoogte 
gehouden van de voortgang. Ik ben onder 
de indruk van de snelle en accurate wijze 
waarop ze de opdracht heeft opgepakt. 
Dat geeft vertrouwen.” 

“Een frisse blik van buiten 
kan geen kwaad.”

“Het is belangrijk dat medewerkers 
zich kunnen verplaatsten in 

een ander.”

“De managers en medewerkers komen 
met ideeën, daar zit de kracht.”

Over MeanderGroep Zuid-Limburg
MeanderGroep is een systeemaanbieder in de zorg in de regio Parkstad Limburg met 

een zorgaanbod voor elke levensfase; van geboortezorg, jeugdgezondheidszorg en 
thuiszorg tot (woon- en verpleeg)zorg en revalidatie. De focus ligt op eigen-regie en 

kwaliteit van leven. De afdeling Verpleeghuizen beheert vijf woonlocaties. Er werken 
ruim achthonderd mensen. In totaal werken er bij MeanderGroep ongeveer vijfduizend 

medewerkers. In 2017 is MeanderGroep door de Limburgse Werkgevers Vereniging 
uitgeroepen tot aantrekkelijkste werkgever van Limburg. Met name de doorgroei- en 

loopbaanmogelijkheden en ruimte voor eigen regie gaven de doorslag 
bij deze verkiezing.
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Opmars van een 
familiebedrijf 

Boswellia

De bedrijven die tot het familiebedrijf Boswellia in Bladel behoren kennen de 
laatste jaren een flinke groei. En groei brengt verandering mee, verandering die 
een verdere professionalisering van processen en organisatie vraagt. Toen begin 
van het jaar een vacature ontstond binnen de financiële administratie, koos 
financieel directeur David Lauwen met succes voor een tijdelijke invulling. 
“We hadden op korte termijn iemand nodig die ons hielp bij de volgende 
stappen in het professionaliseringsproces.”

Foto v.l.n.r. Sander Nooijen, 
Lex van Langen en David Lauwen
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Opmars van een 
familiebedrijf 

niet kenden. Een dergelijk urgente vraag 
invullen is dan extra moeilijk. “Het gaat erom 
dat je de vraagstelling van de klant in 
zwaarte en omvang goed weet in te schatten. 
Sander kwam bij toeval vrij vanuit een 
andere functie en was klaar voor deze 
zwaardere opdracht. De ervaring die hij bij 
Boswellia heeft opgedaan, helpt ook hem 
weer zich verder door te ontwikkelen.” Sinds 
1 augustus is de functie weer structureel 
ingevuld. Sander heeft de overdracht nog 
enkele weken begeleid. Volgens David 
Lauwen naar volle tevredenheid. “Het is 
belangrijk dat het elementaire goed gaat. 
Dat heeft Sander kundig opgepakt. Daarmee 
heeft hij mijn werk makkelijker gemaakt en 
is de overdracht vloeiend verlopen.” 

Systemen
Tot 16 augustus vulde Sander Nooijen van 
Fagro de functie van hoofd administratie in. 
“Ik heb zelf de weg moeten vinden binnen 
de onderneming, en ik ben in het diepe 
gesprongen om het werk zelfstandig op te 
pakken. Dat begint met de systemen onder 
de knie krijgen. Zo heb ik wel gewerkt met 
het ERP- en boekhoudpakket Navision, maar 
binnen de administratie van Boswellia 
worden weer andere onderdelen van het 
pakket gebruikt. Die moest ik me eigen 
maken.” Sander voelde zich snel thuis bij 
Boswellia. “Een fijne organisatie met korte 
lijnen. Er wordt goed samengewerkt. 
Duidelijke werkinstructies werden echter 
node gemist. Ik heb alle werkzaamheden 
helder en eenduidig op papier gezet. Het 
handboek met werkinstructies maakt het 
werk inzichtelijk en overdraagbaar, dat is 
belangrijk voor de continuïteit. Op die manier 
kon mijn opvolger meteen aan de slag.”

Makkelijker
Volgens David Lauwen heeft Sander zich in 
korte tijd goed ingewerkt. “Sander bleek al 
snel de juiste man op de juiste plek. Hij heeft 
accuraat en kwalitatief goed werk afgele-
verd. Volledigheid en tijdigheid zijn cruciaal 
voor de kwaliteit van de maandafsluiting. 
Ik heb er eigenlijk nooit naar hoeven om 
te kijken.” Zo is er volgens David ruimte 

ontstaan voor verbetering van de processen. 
“Sander heeft suggesties gedaan voor de 
herinrichting van de rapportages. Hij heeft 
zaken bespreekbaar gemaakt en initiatieven 
genomen. Dat vraagt om durf. De eerste stap 
in de verdere digitalisering van de admini-
stratie is nu gezet.”

Direct schakelen
Business manager Lex van Langen van Fagro 
geeft aan dat Boswellia en Fagro elkaar nog 

Over Boswellia 
De geschiedenis van het Bladelse familiebedrijf Boswellia gaat terug tot het jaar 

1852. De firma kent twee belangrijke bedrijfsonderdelen: Koster Keunen en René 
Schönefeld. Koster Keunen is gespecialiseerd in het verwerken, formuleren en op 
de markt brengen van kwaliteitswassen voor de cosmetische, farmaceutische en 

voedingsmiddelenindustrie. Koster Keunen behoort tot de grootste wasfabrieken ter 
wereld. René Schönefeld is wereldmarktleider in wierook en houtskoolbriketten en 

handelt onder de merknaam Three Kings. De export zorgt voor meer dan 90% van de 
omzet van de onderneming. Er werken circa honderd medewerkers bij Boswellia.

“We zochten iemand die de verant-
woordelijkheid voelt om zaken zelf 

op te pakken.”

“Als je de systemen beheerst, dan 
rol je makkelijker in een nieuwe 

administratieve omgeving.”
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Financiering 
van forensische zorg 

GGzE

Foto v.l.n.r. Willy van de Pol 
en Dennis Eggink

GGzE, een organisatie voor geestelijke gezondheidszorg (ggz) in de regio 
Eindhoven, ondersteunt mensen van jong tot oud bij hun psychische problemen. 
Ook mensen met een psychiatrische aandoening die een strafbaar feit hebben 
gepleegd, kunnen bij de ggz-organisatie terecht voor behandeling. Deze vorm 
van zorg, forensische zorg genaamd, wordt verleend binnen de Woenselse Poort. 
Door personele wijzigingen ontstond er in 2016 behoefte aan een interim 
financial met specifieke kennis over de financiering van forensische zorg. Fagro 
schoof senior consultant Dennis Eggink naar voren, die door zijn uitgebreide 
ervaring direct een rol van betekenis kon spelen.
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Financiering 
van forensische zorg 

kaart brengt. Dit heeft binnen het team 
voor veel inzicht gezorgd: collega’s weten 
nu beter welke kwaliteiten ze in huis hebben 
en wat ze van elkaar kunnen verwachten. 
Het is echt een team effort geweest.”
 
Aanbesteding forensische zorg
Naast zijn werk als leidinggevende bleef 
Dennis Eggink verantwoordelijk voor het 
accountmanagement Forensische zorg. In 
deze rol begeleidde hij de inschrijving van 
GGzE op de aanbesteding voor het leveren 
van forensische zorg in 2018 van het Ministe-
rie van Justitie. “Het was de eerste keer dat 
dit via een aanbestedingstraject gebeurde. 
Dat was voor GGzE van groot belang, 
aangezien het om tientallen miljoenen euro’s 
omzet ging. Dat bedroeg ongeveer 25% van 
de totale omzet van GGzE. We moesten de 
zorgverkoop heel grondig aanpakken en 
onze werkwijze en kwaliteiten goed voor het 
voetlicht brengen. Dat is goed gelukt. Alle 
percelen waarop we hebben ingeschreven, 
hebben we toegekend gekregen.” Met de 
komst van de nieuwe manager Verkoop, 
Planning & Control, medio 2018, kwam er 
een einde aan de interim opdracht. Willy van 
de Pol blikt terug: “De zorg is continu aan 
veranderingen onderhevig. Dat zorgt voor 
veel dynamiek binnen de organisatie. Dennis 
heeft veerkracht getoond en is uitdagingen 
niet uit de weg gegaan. Zowel op inhoude-
lijk, relationeel als communicatief vlak heeft 
hij zijn steentje bijgedragen.”

Specifieke expertise
Toen de business controller Forensische zorg 
eind 2016 vertrok, ging GGzE op zoek naar 
een finance professional die de werkzaam-
heden tijdelijk op zich kon nemen. Dit bleek 
geen makkelijke klus te zijn. Willy van de Pol, 
directeur Financiën en Informatie, informeer-
de bij business manager Peter Krebbekx van 
Fagro: “We zochten iemand die ervaring had 
met de financiering van geestelijke 
gezondheidszorg. Fagro had een geschikte 
consultant in de persoon van Dennis Eggink 
beschikbaar. Dennis Eggink: “Ik heb in het 
verleden als interim business controller/
projectleider Transitie gewerkt bij een tbs-
kliniek in het oosten van het land. Daar heb 
ik veel kennis opgedaan op forensisch vlak.”

Continuïteit centraal
In december 2016 startte Dennis bij GGzE 
als interim business controller Forensische 
Zorg binnen het team Verkoop, Planning & 
Control, onderdeel van de afdeling Financiën 
& Informatie. Daar begeleidde hij de 
Woenselse Poort bij de bedrijfsvoering en 
gaf hij de directeur Financiën en Informatie 
en de Raad van Bestuur inzage in de 
bedrijfsvoering en actuele ontwikkelingen. 
“Ik gaf onder andere de planning & control 
cyclus van de verschillende eenheden vorm, 
genereerde en analyseerde periodieke 
managementrapportages, ontwikkelde een 
dashboard met ken- en stuurgetallen voor 
de sturing door teams en eenheden en 
werkte business cases binnen de forensische 
eenheden uit.”  

Financieringsstromen 
geestelijke gezondheidszorg

GGzE heeft te maken met een groot 
aantal financieringsstromen:

• Zorgverzekeringswet 
• Wet maatschappelijke ondersteuning 
• Jeugdwet 
• Participatiewet 
• Wet langdurige zorg
• Ministerie van Justitie en Veiligheid

Concernbrede projecten
Begin 2017 stelde GGzE een nieuwe business 
controller Forensische Zorg aan en werden 
de werkzaamheden overgedragen. Maar 
daarmee was de opdracht nog niet ten 
einde. “We hadden behoefte aan een 
projectleider voor een aantal concernbrede 
finance-projecten”, vertelt Willy van de Pol. 
“Dennis had zijn toegevoegde waarde 
inmiddels bewezen, dus we vroegen hem 
om als interim project consultant voor ons 
aan de slag te gaan. Onder zijn leiding nam 
GGzE onder andere deel aan de benchmark-
vergelijk GGZ 2017,  de ontwikkeling en 
implementatie van het kostprijs/overhead-
model van GGzE en het benchmarkonder-
zoek veiligheid 2017. Daarnaast bleef hij 
verantwoordelijk voor het accountmanage-
ment Forensische zorg.”

Van collega naar leidinggevende
In september 2017 kwam de functie van 
manager Verkoop, Planning & Control 
vacant. Omdat binnen de organisatie geen 
geschikte kandidaten bleken te zijn, kwam 
vanuit het management de vraag of Dennis 
Eggink deze rol tijdelijk op zich wilde nemen. 
Willy van de Pol: “Ik vond het belangrijk dat 
er commitment was vanuit het team. Als er 
geen draagvlak zou zijn, was het wat mij 
betreft niet doorgegaan. Maar de collega’s 
stonden er positief tegenover.” Als leiding-
gevende stond Dennis volgens Willy van de 
Pol voor een nieuwe uitdaging. “Het team 
bestaat uit vijf business controllers en vier 
accountmanagers Zorgverkoop. Stuk voor 
stuk deskundige professionals, hoog 
opgeleid en goed in hun vak. Maar doordat 
het team destijds vrij nieuw was, was het 
teamprofiel nog onvoldoende duidelijk.” 
Dennis Egging voegt toe: “Samen zijn we op 
zoek gegaan naar de kracht en toegevoegde 
waarde van zowel het team als de individu-
ele medewerkers. Daarvoor hebben we 
gebruik gemaakt van het model van Myers-
Briggs (MBTI), dat persoonlijkheidstypen in 

“Als ggz- organisatie willen we niet 
alleen cliënten in hun kracht zetten, 

maar ook medewerkers.”

“De marge op forensische zorg is flink 
gedaald. Het kostendekkend houden 

van onze dienstverlening is een 
grote uitdaging.”

Over GGzE
GGzE biedt al 100 jaar zorg aan mensen die kampen met psychische problemen. 

Elk jaar ondersteunt de organisatie meer dan 20.000 mensen, jong en oud, uit de regio 
Eindhoven en De Kempen en uit andere delen van het land. GGzE is ervan overtuigd 

dat mensen blijer en gelukkiger worden als ze meedoen aan de samenleving. Daarom 
helpt de organisatie hen om hun persoonlijke talenten te ontdekken en te gebruiken. 
Zo helpt GGzE mensen met psychische klachten om een stap vérder te zetten, op een 

manier die past bij ieders mogelijkheden en ambities.
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Algemeen directeur Luc Brouwers
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Werkgeluk 
als succesfactor

De afgelopen maanden zijn de Fagro-medewerkers aan de slag gegaan 
met de vragen ‘waarom doen we de dingen die we doen?’ en ‘wie zijn wij?’. 
Luc Brouwers, algemeen directeur wordt nog steeds enthousiast als hij terug-
kijkt op deze spannende periode. “Zo’n proces kent altijd iets verrassends, 
dat maakt het voor iedereen boeiend.” 

De zoektocht naar het ‘wie zijn we?’ richtte 
zich vooral op de onderliggende waarden. 
Drie woorden kwamen bovendrijven: 
koploper, lef en sympathiek. In die woorden 
is de identiteit van Fagro goed te vatten. 
Koploper zijn en blijven, dat is de uitdaging. 

We zitten bovenop de laatste ontwikkelingen. 
Denk daarbij aan FinTech. We dagen ons-
zelf uit om elke dag te verbeteren, ook op 
terreinen waar we minder bekend mee zijn. 
Dit alles met één doel: het hebben van effect. 
Lef hebben past meer bij de authenticiteit 

“Tijdens de bijeenkomsten kwamen we erachter dat onze huidige belofte - ‘improving 
your perfomance’ - nog altijd staat als een huis. Deze merkbelofte zit in het DNA van onze 
organisatie. Zo zijn we samen tot een helder Fagro-statement gekomen (zie kader).

Fagro-statement
Al meer dan 24 jaar doen we er alles aan onze belofte ‘improving your performance’ 

waar te maken. Hierbij gaan we voor maximale klantbeleving. Dit doen we vanuit onze 

overtuiging dat het werkgeluk van onze mensen onze grootste succesfactor is. Zij staan 

namelijk iedere dag op om voor onze opdrachtgevers het beste uit zichzelf te halen. 

Wij bieden hen hiervoor de kaders, de ruimte en de tools om zich continu te ontwikkelen 

in een veranderende wereld. Daarmee zijn onze mensen telkens in staat onze opdracht-

gevers te ontzorgen en te helpen hun ambities te realiseren. Hierbij luisteren we naar 

behoeften, nemen we onze opdrachtgevers mee in de nieuwste ontwikkelingen en 

stellen we ons netwerk voor hen open.

van onze medewerkers. Fagro maakt 
duidelijke keuzes en maakt moeilijke zaken 
bespreekbaar. Daarbij worden grenzen 
opgezocht. Dat doen we om onszelf, onze 
medewerkers en opdrachtgevers continu 
te verbeteren. En daarbij blijven we bovenal 
sympathiek. We luisteren goed, helpen 
elkaar en handelen zonder vooroordelen. 
Daarin zoeken we zowel intern als extern 
onze verbinding; trots, inspirerend, energiek, 
begripvol en warm. 

Zoals gezegd, het is onze overtuiging dat 
het werkgeluk van onze medewerkers onze 
grootste succesfactor is. Zij geven aan dat 
voor hun werkgeluk zes aspecten een 
belangrijke bijdrage leveren: ontwikkeling, 
uitdaging, verantwoordelijkheid, impact, 
waardering en sfeer. De drie waarden en 
deze zes aspecten vormen een prachtige 
basis voor een passend vervolg. Daarbij 
willen we de ontwikkelcyclus van onze 
medewerkers nog beter faciliteren. Ook 
gaan we - vanuit de basis - op zoek naar 
de wijze waarop medewerkers hun eigen 
uitdagingen kunnen creëren.”

“Daarbij willen we de ontwikkel-
cyclus van onze medewerkers nog 

beter faciliteren.”
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Alles voor de huurder 
WS Voerendaal

Foto v.l.n.r. Frank Minkenberg, 
Léon Creugers en Helen Heesters

Léon Creugers, directeur-bestuurder van Woningstichting Voerendaal, laat er 
geen misverstand over bestaan: “Wij willen als kleine woningcorporatie zelf-
standig zijn en blijven. Wonen is een primaire levensbehoefte die voor mensen 
dichtbij beschikbaar moet zijn. Daar richten wij onze processen op in. Alles wat 
we doen is terug te voeren op de huurder. Dat stelt hoge eisen aan ons kleine 
team van medewerkers.” Om de jaarstukken tijdig gereed te krijgen werd de 
hulp van Fagro ingeroepen. 
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Alles voor de huurder 
“Dit jaar bleken we de eerste woning-
corporatie te zijn waar onze accountant 

zijn controle had afgerond.”

Over Woningstichting Voerendaal
Woningstichting Voerendaal is een woningcorporatie in Zuid-Limburg. Het 

ontwikkelen, verhuren en beheren van sociaal onroerend goed is de kerntaak. Met 
ongeveer 1120 woningen richt Woningstichting Voerendaal zich vooral op het bieden 

van perspectief aan mensen met minder kansen op de woningmarkt. Als kleine 
corporatie in het Heuvelland zet Woningstichting Voerendaal zich actief in voor de 

woonomgeving en leefbaarheid. Samen met gemeenten, zorg- en welzijnaanbieders 
en andere instellingen wordt actief samengewerkt aan een beter leefklimaat. Er werken 

veertien mensen.

Fagro-consultant Helen Heesters nam deze 
taak op zich. Enkele maanden later ontstond 
er, door het vertrek van de manager 
Financiën, ook nog een vacature. “Wij zijn 
een kleine club, alle functies zijn feitelijk één 
keer bezet. Als een ervaren medewerker 
wegvalt, ben je kwetsbaar”, aldus Léon 
Creugers. “Het uitzetten van een vacature 
vraagt juist in ons geval om zorgvuldigheid 
en dat kost tijd, zeker een half jaar. De keuze 
was toen snel gemaakt. Helen kende 
inmiddels de organisatie. We hebben haar 
toen aangesteld als manager Financiën a.i.” 

Klik
Bij haar aantreden bij Woningstichting 
Voerendaal nam Helen Heesters al veel 
ervaring met administratieve processen en 
de jaarverslaggeving mee. Ze had toen nog 
geen kennis van de nieuwe Woningwet, 
hetgeen eigenlijk wel een vereiste was voor 
Léon Creugers. “Ik dacht altijd dat iemand 
een achtergrond moet hebben in corporatie-
land. De snel veranderende wetgeving in 
onze branche en de eisen die aan rappor-
tages worden gesteld, zijn namelijk erg 
specifiek. Het klikte echter meteen met 
Helen, zij was sympathiek en gemotiveerd 
om er een succes van te maken. Dat gaf 
vertrouwen.” En met een glimlach voegt hij 
eraan toe: “Zij laat nu zien dat ik ongelijk 
heb gehad.”

Flexibel
Helen Heesters voelde zich snel thuis 
binnen de corporatie. Ze is op het gebied 
van financiën bij alle zaken betrokken: van 

facturatie tot betalingen, van het periodiek 
rapporteren tot het aansturen van haar 
kleine afdeling. “Ik heb me de specifieke 
eisen met betrekking tot de wettelijke 
controles van woningcorporaties snel eigen 
kunnen maken, door me in te lezen en 
vooral ook door veel te sparren met collega’s 
hier en bij Fagro. De overheid bedenkt 
steeds weer dat het anders moet. Je moet je 
daar continu op aanpassen. Dat vraagt veel 
van een organisatie, zeker als je klein bent.” 
Volgens Léon Creugers is juist dat aanpas-
singsvermogen een van de belangrijkste 
kwaliteiten van zijn medewerkers. “Het 
vraagt een bepaalde professionaliteit en 
flexibiliteit om goed met de steeds verande-
rende wetgeving om te kunnen gaan.” 

Vooruitgang
Helen heeft veel structuur aangebracht in 
de finance & control organisatie van Woning-
stichting Voerendaal. De processen liggen 
nu eenduidig vast en zijn overdraagbaar. 
Er is verdergaand geautomatiseerd om de 
processen te vergemakkelijken en de 
rapportages te verbeteren. Er zijn belang-
rijke slagen gemaakt in het optimaliseren 
van de planning. Ook de betrokkenheid van 
de accountant en de Raad van Commissaris-
sen in het proces heeft aandacht gekregen. 
Dat is belangrijk om de wettelijke rapporta-
ges tijdig en volledig op te kunnen leveren. 
Léon Creugers: “Waren we vorig jaar nog laat 
met onze jaarrapportage, dit jaar bleken we 
de eerste woningcorporatie te zijn waar de 
accountant zijn controle had afgerond.” 

Waardevol
Fagro’s business manager Frank Minkenberg 
is vanaf het eerste uur betrokken: 
“De competenties van de consultant zijn 
heel belangrijk. In korte tijd moest Helen 

veel werk verzetten. Al tijdens het intake-
gesprek toonde zij duidelijk het lef om 
de gevraagde resultaatverplichting met 
betrekking tot de tijdige oplevering van 
de jaarverslaggeving op te pakken. Naast 
dit zijn ook de processen aangepast en 
vastgelegd. De medewerkers zijn meege-
nomen in het wennen aan nieuwe procedures. 
Daar leer je ook als consultant veel van. 
Zo werkt een mooie opdracht als deze naar 
twee kanten.” Helen geeft aan dat het 
belangrijk is dat in een opdracht ontwikke-
ling en uitdaging zit. “Je moet er moeite voor 
doen en een stapje extra zetten, maar het 
helpt je enorm in zowel je deskundigheid als 
je persoonlijke ontwikkeling. Als lid van het 
managementteam heb ik ook mijn soft skills 
verder kunnen verbeteren, dat ervaar ik als 
enorm waardevol.”

Frisse blik
Het is de eerste keer dat Léon Creugers 
met een tijdelijke professional heeft 
gewerkt: “Helen heeft met een frisse blik 
naar binnen gekeken en ze heeft de 
organisatie echt in beweging gekregen. 
Zo hebben we het verlies van een goede 
en ervaren kracht aangegrepen om nieuwe 
wegen in te slaan. Ik realiseer me nu dat 
deze investering ons echt iets heeft 
opgeleverd. Eigenlijk zou iedere organisatie 
eens in de drie jaar een interim professional 
in huis moeten halen. Je helpt elkaar echt 
verder. Daar vaart onze organisatie in elk 
geval wel bij, in het belang van onze 
huurders!”

“De intrinsieke motivatie was groot. 
Dat gaf vertrouwen.”
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Tijdens het verbetertraject zijn doelen 
geformuleerd voor het vereenvoudigen van 
de administratieve processen, het beschik-
baar hebben van managementinformatie en 
het verlagen van het werkkapitaal. Het gaat 
hierbij vooral om onderhanden werk en 
openstaande debiteuren. De verbetering 
van het performancemanagement moet 
bijdragen aan het versterken van het 
risicomanagement. Helmut Bemelmans, 
principal consultant  bij Fagro Consultancy, 
concludeert dat de oplossing niet ligt in het 
implementeren van een compleet nieuw 
softwarepakket. “We hebben ingezet op het 
optimaliseren van de werkprocessen en een 
optimaal gebruik van het bestaande 
CRM-systeem Carerix. Door het opstellen van 
duidelijke afspraken, normen en richtlijnen is 
de administratieve discipline aangescherpt. 

Hierin is vastgelegd wat wel en niet is 
toegestaan. De grootste knelpunten zijn 
zo snel en kundig opgelost.” Dat betekent 
volgens Louis van Brakel een trendbreuk met 
het oude denken en handelen. “Onze 
adviseurs zijn vooral gericht op het oplossen 
van complexe technische vraagstukken. 
De administratieve taken schieten er dan 
vaak bij in. 

Daardoor ontbreekt het actuele inzicht. Het 
gaat erom dat mensen zich realiseren dat ze 
zelf kunnen bijdragen aan een optimale 
projectvoortgang.” In samenwerking met de 
directie en medewerkers zijn key performance 
indicatoren gedefinieerd. Volgens Louis van 
Brakel is het de kunst om dat aantal indicatoren 
te beperken tot het hoogst noodzakelijke.  

DPA Cauberg-Huygen 

DPA Cauberg-Huygen laat zien dat Power BI een krachtig middel is om zelf-
sturing in een organisatie te realiseren. Onder leiding van directeur Louis van 
Brakel en projectleider Helmut Bemelmans is een traject ingezet om de processen 
te optimaliseren en de performance van de organisatie te verbeteren. Louis van 
Brakel: “Wij willen naar een hogere autonomie van onze medewerkers. Daarvoor 
moeten zij over de juiste tools beschikken. Dat levert direct resultaat op!”

Kiezen voor autonomie 
en zelfsturing

“Met Power BI hebben we 
de transparantie binnen de 

organisatie vergroot.”

“Individuele medewerkers en 
adviesteams kunnen nu sneller 

eigen beslissingen nemen en 
tijdig bijsturen.”

Foto v.l.n.r. 
Helmut Bemelmans 
en Louis van Brakel
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Over DPA Cauberg-Huygen
DPA Cauberg-Huygen is een veelzijdig advies- en ingenieursbureau dat oplossingen 
zoekt voor complexe vraagstukken op het gebied van duurzaam bouwen, akoestiek, 

bouwfysica, geluid- en trillingsbeheersing, externe veiligheid, brandveiligheid en 
strategisch vastgoedbeheer. Er zijn vestigingen in Amsterdam, Rotterdam, Zwolle, 

Eindhoven en Maastricht, en een bouwfysisch laboratorium in Delft. Bij DPA Cauberg-
Huygen werken 120 medewerkers.

Tijdsbesparing, kwaliteits-
verbetering en draagvlak
Een organisatie die start met Microsoft 
Power BI kan het beste de bekende 
rapportages eerst ombouwen. Dat levert 
meteen tijdsbesparing op. Het handmatig 
updaten, knippen en plakken behoort tot 
het verleden. Daardoor wordt niet alleen 
de foutkans verkleind, maar maakt de 
organisatie ook een belangrijke kwaliteits-
slag. Het draagvlak voor Power BI is groot. 
Het maken van begrijpelijke rapportages is 
gemakkelijker en de mogelijkheden voor 
een functioneel vervolg zijn zichtbaar.

Interactie en afstemming
Tijdens de start en na de implementatie 
van Power BI gaat meer dan tachtig 
procent van de aandacht en tijd uit naar 
interactie en afstemming met de gebruikers. 
Plan deze tijd daarvoor in! Het zorgvuldig 
definiëren van de juiste indicatoren zorgt 
ervoor dat iedereen deze accepteert en de 
rapportages eenduidig interpreteert. Dat 

zorgt voor consensus. Blijf ook na de 
invoering tijd inbouwen voor het valideren 
van indicatoren en het begrijpelijk houden 
van de rapportages.

Geen compensatiegedrag
Rapportages in Power BI geven weer wat is 
ingevoerd. Een foute weergave van feiten 
is vaak het gevolg van een onjuiste invoer 
van data. Een goed gebruik staat of valt dus 
met de juistheid van ingevoerde data. 
De data moeten op orde zijn. Power BI leidt 
tot een gezond proces, waarin fouten tijdig 
zichtbaar en verbeterd kunnen worden. 
Compensatiegedrag is niet meer wenselijk 
en onnodig.

De juiste informatie
Met Power BI kun je de juiste stuurinformatie 
aan personen in verschillende functies en 
rollen  aanbieden. Er zitten veel gradaties in. 
De juiste stuurinformatie is informatie 
waarop iemand daadwerkelijk actie kan 
ondernemen. Vaak ontvangen personen 

informatie waar ze niets mee kunnen. 
Zorg ervoor dat het verhaal achter de 
kengetallen bekend is en dat mensen 
er iets mee doen. 

Van data scientist naar citizen 
data scientist
Daar waar voorheen de data scientist 
nodig was voor de complexe rapportages 
en analyses kunnen nu mensen vanuit hun 
reguliere functie zelf aan de slag. Power BI 
is een heel laagdrempelige tool om data 
analyse voor iedereen toegankelijk te 
maken. Er zijn oneindig veel mogelijk-
heden en het is gemakkelijk in gebruik. 
Bovendien is ter kennismaking een gratis 
versie te downloaden op het web. Dus 
gewoon doen!

Deze tips en adviezen zijn tot stand gekomen 
in samenspraak met Abdula Rassa, 
Fagro-consultant en specialist in Power BI. 
Hulp nodig bij de implementatie van Power 
BI? Laat het ons dan weten via info@fagro.nl. 

De kracht van Power BI in de praktijk

“Maak het niet log. Zorg dat je met zo min 
mogelijk handelingen het systeem kunt 
voeden.” Het inzetten van Microsoft Power BI 
als nieuwe rapportagetool is volgens Helmut 
Bemelmans een logische keuze: “Je plakt 
Power BI als het ware aan de bestaande 
software. Als je de data in een ander systeem 
op orde hebt, dan kun je via Power BI de data 
gestructureerd analyseren.” Vervolgens is een 
‘management cockpit’ ontwikkeld. Directie en 
werkvloer krijgen op deze manier alle data 
die ze nodig hebben om projecten te volgen. 
“De medewerkers en teams zijn zich nu meer 
bewust van waar ze mee bezig zijn”, aldus 
Louis van Brakel. “Het onderhanden werk en 
de openstaande debiteuren zijn nu gehal-
veerd. De prestaties verbeteren zichtbaar 
op basis van feitelijke informatie. En als iets 
wordt vergeten, dan ontvangen de medewer-
kers een signaal via de cockpit in Power BI.”

De snelle ontwikkeling van de tool binnen 
DPA Cauberg-Huygen is het gevolg van een 
zorgvuldig prototyping-proces. Dat is volgens 

Helmut Bemelmans de belangrijkste 
voorwaarde om tijdens het implementatie-
proces te voorkomen dat onnodig veel tijd en 
geld wordt geïnvesteerd . “Laat het manage-
ment eerst de strategie van de organisatie 
verduidelijken. Je kunt de ontwikkeling dan 
efficiënt oppakken met de medewerkers. 
Vooraf is voor iedereen helder wat je 
verwacht en waar je op koerst.” 

Louis van Brakel kijkt tevreden terug. Voor 
DPA Cauberg-Huygen zorgt de implementatie 
van Power BI er ook voor dat medewerkers 
nu zelf volledig verantwoordelijk zijn voor 
de projectvoortgang. Voor Louis van Brakel 
was dit een van de belangrijkste doelen aan 
het begin van het verbeterproject. “Onze 
adviseurs moeten zich kunnen focussen 
op zaken die écht nodig zijn.”

“Power BI is een middel dat helpt 
om snel en accuraat te handelen.”
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De eerste dag was bestemd voor finance 
professionals van opdrachtgevers met vier 
tot acht jaar werkervaring. De belangstelling 
was zo groot, dat deze al na een week 
volgeboekt was. Carin Pel ziet het aanbieden 
van deze gratis workshop als een cadeau 
voor de samenwerking met de opdracht-
gever. “Het werkgeluk van mensen en een 
positieve klantbeleving zijn onze grootste 
succesfactoren. We hopen daar op deze 
manier ook voor de medewerkers van onze 
opdrachtgevers een bijdrage aan te leveren. 
Hier kunnen ze netwerken en leren van 
anderen. Deelnemers komen uit alle 
windstreken en sectoren. Dat maakt het 
interessant voor de deelnemers.” De aanpak 
loont volgens Carin: “De medewerkers 
ontdekken zo ook de kennis en kunde 
van Fagro. Meedenken met de klant, elkaar 
kennen. Dat helpt om de samenwerking 
te intensiveren. In kennisdelen voor onze 
klanten willen we blijven investeren.”

Fagro Summer Course 
groot succes

Op 29 en 30 augustus vond voor het tweede opeenvolgende jaar de ‘Fagro 
Summer Course’ plaats in de Fagro-vestiging Arnhem. Vestigingsdirecteur 
Carin Pel is de bedenker van dit bijzondere initiatief, dat is ontstaan vanuit de 
gedachte om vakinhoudelijke kennis te delen en persoonlijke competenties 
te verbeteren: “Delen is het nieuwe hebben.”

Met de Fagro Summer Course worden 
ook potentiele starters op de arbeidsmarkt 
aangesproken; namelijk de derde- en 
vierdejaars studenten van universiteiten 
en hogescholen. Volgens Carin Pel staat de 
bijeenkomst voor deze doelgroep nog in 
de kinderschoenen: “We tasten af op welke 
wijze we studenten het beste kunnen 
bereiken. De belangstelling is nog gering. 
Hier kunnen we nog groei uit halen.” 
Op basis van de eerste ervaringen onder-
zoekt Carin nu de mogelijkheid om de Fagro 
Summer Course voor studenten in de vorm 
van een workshop te gaan aanbieden 
waarvoor zij ook studiepunten kunnen 
behalen. “De interactie met de aanwezige 
studenten is groot. Studenten vinden de 
inhoud van de bijeenkomst goed passen in 
hun eigen ontwikkeltraject. Het is voor ons 
een uitstekende mogelijkheid om in contact 
te komen met young potentials en hun 
wensen en behoeften beter te leren kennen. 
Dat is belangrijk voor hun en onze toekomst.”

“Wat goed dat jullie dit doen. Ik kreeg 
een enthousiaste medewerker terug 

op het werk.”
Een opdrachtgever

Wat klanten vinden van de Fagro Summercourse

Wat klanten vinden van de Fagro Summercourse

“Wat een professionele en 
inspirerende dag. Mogen we nog 

een keer terugkomen?”
Een deelnemer

Wat klanten vinden van de Fagro Summercourse

“TOP dag! 
Ik heb hier veel geleerd 

dat ik in de praktijk kan brengen.”
Een opdrachtgever
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Kort nieuws
Veertigste professional voor Arnhem & Zwolle
Deze zomer bereikten de kantoren 
Arnhem en Zwolle een nieuw hoogtepunt: 
de veertigste finance professional werd in 

dienst genomen. Het relatief nieuwe kantoor 
in Zwolle doet het zeer goed in de regio en 
telt ruim één jaar na haar start dertien 

professionals. Fagro groeit gestaag door met 
in totaal 230 finance professionals en staf-
medewerkers verdeeld over alle vestigingen.

Congres: Dag van de 
Limburgse financial

Dinsdag 20 november

Op dinsdag 20 november vindt voor het 
achtste jaar op rij de ‘Dag van de Limburgse 
Financial’ plaats in Roermond. Zo’n 250 
finance professionals komen dan samen in 
TheaterHotel De Oranjerie om te netwer-
ken, kennis te delen én kennis op te doen.     

Het centrale thema dit jaar is Digitalisering 
& Leiderschap. Tijdens parallelsessies delen 
organisaties en sprekers uit de regio 

praktijkervaringen en best practices over 
diverse onderwerpen die verwant zijn aan 
Digitalisering & Leiderschap. Onder andere 
Enexis Personeel B.V., Lean Consultancy 
Group (LCG), Meander, Hogeschool Zuyd, 
Medtronic, Smart Robotics, Umio | Maastricht 
University en Sitech zijn vertegenwoordigd. 

Op het plenaire podium begroeten we 
Menno Middeldorp, hoofd RaboResearch 

Nederland en hoofdeconoom Nederland. 
Hij is leader van het team dat alle aspecten 
van de Nederlandse economie analyseert. 
Hij heeft twintig jaar ervaring op het gebied 
van economie en financiële markten. 
  

Voor meer informatie en inschrijven: 
www.dagvandelimburgsefinancial.nl

Arnhem
IJsselburcht 3

T: +31 (0)26 365 33 32

Eindhoven
F. van Riemsdijkweg 28

T: +31 (0)40 368 24 30

Maastricht-Airport
Amerikalaan 14

T: +31 (0)43 358 54 80

Zwolle
Stationsweg 2

T: +31 (0)26 365 33 32

Düsseldorf (D)
Schiessstraße 43

T +49 (0)211 417 437 64

Dag van de Limburgse financial 2017

E: info@fagro.nl • I: www.fagro.nl


